
Referat fra FU møde i Dansk Køreforbund  

d. 16. februar 2025 kl. 19:00 

Dato: 

 

16. februar 2025 

 

Deltagere: Erling Larsen (EL), Jørgen Konge (JK), Kasper Petersen 

(KP), Randi Lundsgaard (RL), Jan Eliasen (JE) Nikolaj 

Hansen (NH) Anne Grethe Nørgaard (AG) Birthe Fogh 

(BF) Henning Fogh (HF) 

Mette Nørgaard (ref) MN 

Afbud fra  

Pkt. 1 Godkendelse af ref. fra sidste 

møde 

Referat er godkendt efter indkomne rettelser. 

JK sender fremover det endelige referat ud via klubmodul 

Pkt. 2  

Status på Bladet Køresportens 

afslutning. v/KP 

Ad 2. 

Årsafslutningen er i gang og der kommer formentlig 

afslutning inden formandsmødet 

 

Pkt. 3:  

Økonomi v/KP: 

3.1. Status på seneste medlemsantal af 

DKF, hvem er med og hvem mangler? 

3.2. Status på antal betalte 

kuskelicenser (de forskellige typer) 

3.3. Status på indtægt af Tipsmidler 

 

Ad 3.  

Ad 3.1 

Tallene kommer ikke før i maj måned. Tages op 

efterfølgende. 

Ad 3.2 

Det ser ud til at fungere som det skal. 

Pt er der betalt for 72 i klub, 69 i national og 42 i 

international 

Klubberne opfordres til at selskaberne tjekker om 

deltagerne til stævnerne har betalt kuskelicens 

Ad 3.3 

Der kommer ikke noget besked vedr dette. Pengene går 

bare ind på kontoen. 

Pkt. 4 

Tilbagemelding fra vores 

kontaktpersoner i alle udvalg samt 

ændringerne af medlemmer i 

Sportsudvalget og Traditionel 

kørselsudvalget v/alle kontaktpersoner 

 

Ad 4.  

Tømmertræk og pløjeudvalg:  

EL er kontakt person i både pløje og tømmertræk 

udvalget. 

Tømmertræk har lavet tillæg til etiske regler. 

Pløjeudvalget skal have møde i marts, hvor de også 

kigger på de etiske regler 

Juniorudvalg:  

NH: juniorudvalget vil prøve noget nyt, f.eks. 

undervisning i voltige. Der vil også være tiltag til noget 

socialt. Susanne Malmquist vil være kontaktperson. 

Juniorudvalget vil stadig gerne have en mail adresse og 

det er Susanne Malmquist der kommer til at stå for den. 

Sportsudvalget:  

AN: Der har været en del møder. Til DM skal der køres 

3* . Kvalifikationer lægges op hurtigst muligt. 

Kravene til kørsel med tohjulede vogne skærpes således 

det kun er til små pony, der må køre med disse vogne. 



Alis har trukket sig, da hun vil arbejde med bredden og 

det er ikke KU primære fokus område. 

Udo fortsætter som suppleant og er nu også Chef dekep. 

Kravene til at blive udtaget til DM, EM og VM skal 

præciseres, da der er tvivl om dette. 

Et krav er bl.a . dansk statsborgerskab men skal der være 

krav om at stævner SKAL køres i Danmark.  

Man skal indløse licens og være medlem i et dansk 

selskab. 

Der er flere problematikker omkring dette og disse skal 

afklares. 

Problematikker omkring avlsforbund skal også afklares. 

Et medlem fra KU har forespurgt omkring sikkerhed i fht 

billeder der offentliggøres. Der skal være mere 

opmærksomhed omkring sikkerheden ved tilkørselskurser 

/ aftner – ridehjelm osv. 

KU har lavet et årshjul og en samarbejdskontrakt. Dette 

ser ud til at fungere godt. Det giver mere klarhed over 

måde at arbejde og samarbejde på. 

KU deler gerne ideen med andre udvalg. 

Årshjulet fra KU kan ses på hjemmesiden. 

Det præciseres at medlemmer i de respektive udvalg 

repræsenterer DKF og ikke de enkelte selskaber. 

Dette må kontaktpersonerne for udvalgene gerne 

orienterer om. 

Traditionel Kørekultur:  

RL: RL har været med online til møde. Der er kommet 

referat. Næste møde i Traditionel Kørekultur er i maj. 

Pkt. 5 

Beslutning i FU ifht. indstilling til 

Formandsmødet den 2.3.2025: Skal 

udvalget for Traditionel kørsel 

opsplittes i to underudvalg? v/EL, RL 

og AN 

Ad 5.  

Emnet slettes, da det ikke pt er relevant. 

Pkt. 6 

Indstilling til optagelse af ny forening i 

DKF. Se vedtægter fra forening og 

guide i bilag A. v/EL 

 

Ad 6 

Foreningen går formentlig fra at melde sig ind som 

selskab under DKF.  

Medlemmerne melder sig i stedet ind i respektive 

eksisterende selskaber. 

JE: De har spurgt om de kan afholde DM for fjordheste 

sammen med DKS’s stævne i august.  

AN er blevet kontaktet af flere bl.a. avlsforbund i fht at 

blive medlem.  

Der er lavet en guide vedr. dette – se bilag A 

Hvis en forening skal kunne bruge den forsikring, vi har 

gennem DRF, men klubberne skal oprettes og godkendes 

af DIF. 

Der diskuteres bredt omkring arbejdsgangen i optagelse 



af nye selskaber og brug af forsikring under DRF. 

Kassereren sender info videre til DRF. 

Der diskuteres bredt om brugen af dommere uden for 

DKF. EL kontakter DRF vedr. dette. 

Pkt. 7  

Drøftelse af uddannelse af nye 

dommere. Se vedlagte brev fra EL til 

Sportsudvalget, bilag B. v/EL. 

Ad 7 

EL orienterer om brevet til KU. Se bilag B. 

KU holder møde d. 27. februar, hvor henvendelsen er på 

dagsordenen. 

RL foreslår at penge fra Køresporten evt. kan bruges til 

uddannelse af dommere. 

ELs formål med brevet er at KU skal arbejde mere 

målrettet med dommeruddannelse. 

EL vil bede Henning kontakte tidligere dommer i fht 

problematikkerne inden formandsmødet. 

Der diskuteres bredt i fht kommunikation ved stævner. 

F.eks. kuske, der ikke kommunikerer på en ordentlig 

måde. 

Der skal findes en løsning på disse problematikker.  

Det kunne være etablering af et disciplinær udvalg. 

Dette kan startes op til landsstævnerne som en 

forsøgsperiode. 

Pkt 8 

Beslutning og indstilling til 

Formandsmødet vedr. 

associeringsaftalen med DRF. Se bilag 

C. v/EL 

Ad 8 

Bilag C er et udkast.  

Beløbene skal revideres. 

JK foreslår at EL kontakter DRF i fht brug af dommere. 

Det vil være formålstjenligt at dommerne må bruges på 

kryds og tværs. KP er ikke enig i brug på kryds og tværs. 

JE mener ikke DRF vil/kan bruge køredommere, men 

DKF kan godt bruge ride dommere. 

Det tages med på dagsordenen til formandsmødet. 

Pkt 9 

Orientering om henvendelse vedr. 

eventuelt nyt kørecenter i Jylland. 

v/EL 

Ad 9 

EL er blevet kontaktet nag et vedvarende energianlæg, 

der skal placeres på en tidligere minkfarm. 

Der tilhører en ejendom, hvor der kan bygges Nord 

Europas største kørecenter m.m.  

 

Følgende kan udelades i referatet??? 

DKF vil få overrakt nøglen kvit og frit. 

Hal bygges med tilskuerpladser m.m.  

Laves 60-80 bokse. 

Det er planen at bygge hytter, etablere autocamper plads.  

Der vil være plads til cykling osv, men intet boldsport. 

Kan DKF håndtere dette? Kan vi trække deltagere og 

hjælpere til Vestjylland.  

Kan vi finde en organisation til det? 

Skal DKF gå videre med det eller sige nej tak? 

EL vil orientere om dette til formandsmødet. 

Pkt 10 Ad 10 



Stillingtagen til opslag på 

hjemmesiden omkring ansøgning af 

midler fra vores udviklingspulje. Se 

bilag D. v/AN 

AN orienterer om en henvendelse vedr. udviklingspuljen. 

AN har udformet et skriv. 

Punktet kommer på formandsmødet og AN orienterer der. 

Se bilag D 

Punkt 11 

Status på hjemmesiden og 

Klubmodulet. v/JK 

Ad. 11 

Der er mange besøgende på hjemmesiden.  

Der er bred enighed om at JK gør et rigtig flot stykke 

arbejde! 

JK lægger statistikker ud på dette jævnligt. 

Punkt 12 

Status på jubilæumsbogen v/JK 

Ad 12 

Trykkeriet arbejder pt på bogen og der er nu godt 100 

sider klar. Der mangler stadig en del sider. 

Prisen bliver formentlig 100 kr plus porto 

Der kan bestilles forud og her får man sit navn bagerst i 

bogen. 

Lokal foreningerne kan naturligvis købe x antal bøger til 

fri brug. 

Punkt 13 

Drøftelse af arbejdsgangsbeskrivelse 

for DKF sekretæropgaven.  

Se bilag E. v/AN 

Ad 13 

Der er pt en arbejdsfordeling mellem BF, JK og MN. 

Dette fungerer godt og det fortsætter indtil videre. 

Punkt 14 

Udarbejdelse af dagsorden til 

Formandsmødet den 2. marts 2025, 

samt planlægning af sted og økonomi 

Ad 14 

Formandsmødet afholdes ved Ringe Maskinforretning, 

Nordbakken 5, Ringe 

Der er styr på mad osv.  

Prisen bliver 225 kr pr person. 

Kaffe kl 10 og mødet starter kl. 10:30 

Tilmelding senest d. 23. februar. 

Der er egenbetaling for formænd og udvalgsformænd. 

MN tager referat. 

JK sender invitation ud. 

 

Dagsorden: 

1. Formanden orienterer 

  - Præsenterer ordstyrer 

  - Præsentationsrunde af deltagerne 

2. Etiske retningslinjer ved 

  - gennemgang af tillæg fra de enkelte udvalg 

  - hvordan kommunikeres det ud? 

3. Dommer situationen pt. ved Erling Larsen 

4. Kommunikation i DKF på alle niveauer. 

5. Bordet rundt 

  - orientering fra formændene og udvalgsformænd. 

6. Udviklingspulje ved AN 

7. Børneattester ved NH 

8. Nyhedsbreve ved JK og MN 

9. Evt. 

 



Skal dette også med? : Associerings aftale med DRF 

Punkt 15 

Eventuelt 

Ad 15 

NH orienterer om børneattester. FU skal tage sig af det. 

NH tager kontakt til medlemmerne i juniorudvalget, at 

der indhentes børneattester på alle medlemmerne. 

Der bør indhentes børneattester på alle der arbejder / 

underviser børn i DKFs regi. 

Det sættes på hjemmesiden med NH som kontaktperson. 

Det sættes ligeledes på som punkt til formandsmødet. 

Punkt 16 

Næste møde 

Ad 16 

Aftales til formandsmødet 

 

Ventelistepunkter: 


